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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 9/2022(359) 

 
Datum a čas konání: 11. října 2022 v 9:00 hodin 
Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 20 senátorů) 

Omluveni: Skřek/FAST, Kruljacová/FP, Musilová/FP, Diviš/FCH, Homola/FaVU, 
Žák/FaVU 

Stálí hosté:  Ing. Bradáč/ ÚSI, PaedDr. Slezáček/CESA 

Hosté: rektor Janíček, prorektorka Šimberová, prorektoři Doupovec a Pěnčík,  
kancléř Gregorek, kvestorka Němcová 

Omluveni: prorektoři Houser a Weiter 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 8/2022 ze dne 13. 9. 2022 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace SK AS VUT 
7. Ekonomické záležitosti  

 Konsolidovaný rozpočet VUT na rok 2022 a Střednědobý výhled VUT na r. 2023 –2024 
 Další ekonomické záležitosti 

8. Legislativní záležitosti 
 Řád výběrových řízení VUT – nové znění 
 Etický kodex VUT – nové znění 
 Návrh na rozšíření Etické komise VUT  
 Dodatek č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT  
 Další legislativní záležitosti 

9. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Návrhy na nominaci dvou nových členů Vědecké rady VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

10. Pedagogické záležitosti 
 Další pedagogické záležitosti 

11. Různé   
 Různé 

 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání AS VUT zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal účastníky dnešního 
zasedání – rektora Janíčka, členy vedení VUT – prorektorku doc. Šimberovou, prorektory prof. Dou-
povce a doc. Pěnčíka, kancléře Mgr. Gregorka a kvestorku Mgr. Němcovou. Dále doc. Hanáček 
přivítal přítomné členy AS VUT, stálé a ostatní hosty zasedání.  
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Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Pozvánka na zasedání AS VUT byla rozeslána všem členům AS VUT a vedení VUT dne 4. 10. 2022 
(uložena na Sharepointu). V následujících dnech nebyly AS VUT dodatečně předloženy další návrhy 
k projednání. Předseda AS Hanáček na dnešním zasedání podal návrh na schválení programu 
dnešního zasedání AS VUT.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 8/2022 ZE DNE 13. 9. 2022  
 
Zápis z jednání AS VUT č. 8/2022 ze dne 13. 9. 2022 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 
30. 9. 2022 (uložen na Sharepointu). Do dnešního dne nebyly k zápisu vzneseny připomínky.  

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k výše uvedenému zápisu při-
pomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schvá-
lení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 8/2022 ze dne 13. 9. 2022.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ Dle posledních informací vysoké školy dostanou z úrovně MŠMT navýšení finančního příspěvku 
pouze na vzdělávací činnost, požadavek navýšení finančních prostředků na vysoké energetické 
náklady se vysokým školám zatím nepodařilo prosadit, jednání dále probíhají.  

▪ Kontrolní výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR vydal vysokým školám formou usnesení 
vysvědčení o tom, jak naplňují vzdělanost v ČR. Stručné shrnutí zprávy lze charakterizovat tak, 
že VŠ nenaplňují záměry ČR zejména z hlediska ekonomiky a vzhledem k vysokým přebytkům 
ve fondech mají finančních prostředků dostatek. Kontrolní výbor dále ve svém usnesení požádal 
ministra školství,  mládeže  a  tělovýchovy,  aby  do 1.  11.  2023 předložil zprávu  o splnění  
přijatých  nápravných  opatření  obsažených  ve Stanovisku Ministerstva školství, mládeže a tě-
lovýchovy ke Kontrolnímu závěru č. 20/06., obsaženém v části IV materiálu vlády č. j. 860/21. 
Zásadním tématem na VŠ by mělo být zaměření na excelenci VŠ, kvalitu a naplnění parametrů, 
na jejichž základě se provádí srovnávaní VŠ. Dokument poskytne rektor členům AS VUT (bude 

rozeslán po skončení zasedání AS VUT).  
▪ V úterý 18. 10. 2022 od 14:30 – 15:30 hod. navštíví VUT ministryně pro vědu, výzkum a inovace 

H. Langšádlová (původně odložená návštěva, která se měla konat začátkem září).  Pozváni dě-
kani, ředitelé F/S a zástupci AS VUT. Ministryni zajímají tato témata: Transfer znalostí, náměty 
na Metodiku 17+ a témata v oblasti výzkumu, zejména se zaměřením na Green Deal. 
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➢ Kvestorka Němcová 

▪ Harmonogram tvorby rozpočtu 2023: Harmonogram tvorby rozpočtu 2023 byl předložen na po-
radě vedení v pondělí 3. 10. 2022, pravidla rozpočtu budou  novelizována,  nyní  se  zpracovávají  
variantní  modely (úprava ve třech oblastech): v  ukazateli  A – změna  procentního  poměru  
mezi  přepočteným počtem  studentů a fixního  přídělu  +  zavedení  ukazatele  kvality,  úprava  
ukazatele K – zrušení  ukazatele nezaměstnanost  a  graduation  rate, návrh  nového  systému 
odvodů – 3  varianty,  bude  nový výpočet IP). Rektor Janíček má návrhy modelů rozpočtu k dis-
pozici, budou projednávány s děkany, řediteli F/S a následně v AS VUT. Pravidla financování 
veřejných vysokých škol pro r. 2023 zatím nejsou k dispozici a v tuto chvíli není známa výše 
rozpočtu pro rok 2023. Pravidla ministerstva se zřejmě zásadně měnit nebudou, je předpoklad, 
že se v rozpočtu bude jednat o speciální položce „energie“. 

Rektor Janíček doplnil, že zpracování pravidel rozpočtu je prozatím indikativní, jednání budou dále 
probíhat. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela navrhl uskutečnit krátké informativní jednání EK AS 
VUT na úterý 18. 10. 2022.  
 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ RVH VUT na návrh vedení VUT projednala následující zásadu týkající se akreditací studijních 
programů: Nově navrhované studijní programy budou vznikat výhradně na fakultách (VŠ ústavy 
se mohou na uskutečňování pouze podílet – viz § 34 zákona o VŠ). Výše uvedené stanovisko 
se netýká stávajících studijních programů na VŠ ústavech ani prodloužení akreditace stávajících 
programů. 

▪ Na webu VUT budou zveřejněny výsledky soutěže „Nejlepší pedagog dle hodnocení studentů na 
VUT“ za akademický rok 2021/2022. Vedení VUT rovněž diskutuje pokračování této soutěže 
pro další období a požádalo v této souvislosti o stanovisko SKAS. 

 
➢ Prorektor Pěnčík 

▪ Soutěž „Cena podnikavosti studenta VUT“: Proběhlo 2. kolo 3. ročníku soutěže „Cena podnika-
vosti studenta VUT“ v rámci projektu Pojď podnikat! V rámci tohoto kola bylo vybráno z 20 pro-
jektů (nápadů) 10, které postupují do 3. kola soutěže. Prezentace projektů byly velmi zajímavé 
a různorodé, což ukazuje na různorodost portfolia vědomostí studentů VUT.  

▪ Úprava interních norem pro transfer znalostí: Do připomínkového řízení byly předloženy pro-
střednictvím PrO interní řídicí dokumenty:  
• Metodický list pro stanovování výše podílů na výsledcích. 
• Směrnice o zakládání Spin-Off a Start-Up firem na VUT. 
• Úprava směrnice O poradních orgánech rektora – nahrazení Rady pro komercializaci (RpK) 

a Rady pro transfer technologií (RTT) jedním orgánem – Rada pro transfer znalostí (RTZ). 
▪ V průběhu měsíce října navštíví prorektor vedení jednotlivých F/S. Budou projednávána tato té-

mata: Počet ohlášení nových poznatků a zapojení původců v těchto ohlášeních, získané duševní 
vlastnictví, udržované duševní vlastnictví, náklady na patentové zástupce, výsledky komerciali-
zace, aktuální případy, zkušenosti s BDM (Business Development Managerů) a jiné.  

 
 
➢ Prorektorka Šimberová 

 
▪ INTERNACIONALIZACE 

EULiST: Byla vypsána nová výzva pro Evropské univerzity s deadline 31. 1. 2023. Na nově vzniklé 
univerzitní aliance je tentokrát nižší budget a předpokládá se, že budou podpořeny maximálně tři 
nové aliance. Obsah „proposalu“ bude specifikován a odsouhlasen na President Board Meetingu 
v Madridu (19. – 21. 10.).  
CESAER: Vrcholí přípravy na CESAER Annual Meeting (CAM), který proběhne v termínu 12.–14.10. 
2022 v Drážďanech. Všechny organizační věci jsou zařízené. Finalizuje také příprava Keynote 
speech, který bude mít rektor VUT na CAM v pátek 14. 10. 2022.  
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ERASMUS+: 

• Příprava Final reportu pro výzvu KA103 2020 (kontrola dokumentů, financí a chystání závě-
rečné zprávy) – odevzdává se 31. 10. 2022.  

• Příprava dokumentů pro kontrolu ze strany DZS – KA107 2019. Jde o kontrolu v on-line 
formě, kdy DZS zaslalo výběr mobilit a vyžádal si dokumentaci, která se bude posílat přes 
datovou schránku na DZS nejpozději do 26. 10. 2022 (DZS si vyžádalo kontrolu dokumentů 
realizovaných mobilit). 

• Erasmus days, které proběhnou 13.-14.10.2022 – OZV chystá live stream a kvíz na in-
stagramu. 

• DZS zaslalo podepsanou grantovou smlouvu pro výzvu 2022. Finance bychom měli obdržet 
do 30 dní.  

• Finalizují se přípravy na Staff Week (17.10.–21.10). SW se účastní zástupci z níže uvede-
ných univerzit. Se všemi univerzitami má VUT uzavřené IIA. 

V rámci SW se koná společná večeře, na kterou byli mimo účastníků pozváni proděkani ze 
všech F/S.  

EWP – digitalizace dokumentace v rámci programu Erasmus+: 

• Modul EWP pro IIA smlouvy je nachystaný. Chybí propojit s podpisovou knihou, což by mělo 
být podle vyjádření CVIS nachystané do konce října, funkční od 1. 1. 2023. 

• CVIS zajistí manuál pro F/S a OZV, jak v systému fungovat a bude také od CVIS zajištěno 
školení.  

▪ OSTATNÍ 
• Dne 4. 10. 2022 od 13:00 do 15:00 proběhlo pravidelné setkání s fakultními koordinátory 

• V termínu 22.11.–23.11.2022 proběhne výjezdní zasedání OZV, kterého se účastní jak pro-
děkani pro zahraniční vztahy, tak fakultní koordinátoři.  

• Příprava zahraniční cesty do Ománu. F/S, které projevily zájem o spolupráci v konkrétních 
oblastech, byly osloveny s bližšími informacemi (termín a konkrétní program). Návštěva pro-
běhne v termínu 25. 11. – 30. 11. 2022.  

 
➢ Kancléř Gregorek 

▪ Koláč pro hospic: VUT se i letos zapojilo do akce Koláč pro hospic pořádané Diecézní chari-
tou Brno. Tradiční sbírka na podporu paliativní péče se konala ve středu 5. 10. 2022. Od 
ranních hodin mohli lidé přispět na aktivity Diecézní charity, odměnou jim byl sladký koláč, 
který symbolizuje charitní péči o umírající. Přispění do sbírky je možné nejen  do sbírkových 
kasiček na několika předem určených místech, ale i platbou na charitativní účet. V loňském 
roce celonárodní sbírka vynesla téměř dva miliony korun. Dobrovolné příspěvky jsou pro 
Charitu důležitým zdrojem pro nákup nového vybavení, léků nebo zdravotnického materiálu. 
Akce se konala pod záštitou rektora a vedení VUT. Všem, kteří se rozhodnou zakoupit koláč 
a pomoci hospicové péči, předem děkujeme. 

▪ Výběrová řízení: Výběrové řízení na tajemníka CVIS bude dokončeno během příštího týdne, dále 
proběhne výběrové řízení na vedoucího Oddělení podpory a vnějších vztahů (servisní skupina, 
která je definována v programu rektora).  

 
 

6. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 
Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela sdělil, že ve čtvrtek 13. 10. 2022 se bude konat 6. zasedání 

Sněmu RVŠ, na kterém bude projednána řada důležitých témat, zejména vypořádávání připomínek 

k novele zákona o vysokých školách, jejíž součástí je také reforma doktorského studia, dále bude 

projednáváno doporučení Rady Evropy pro boj proti podvádění ve vzdělávání (komise pro etiku ve 

vědecké a pedagogické práci), poslanecký návrh předložený poslanci Vondrák a Rais na úpravu 

státního rozpočtu 2022 v kap. 333 oblast vědy a výzkumu a vysokých škol, vývoj cen elektrické 

energie a zemního plynu a vývoj mezd v oblasti vysokého školství. Rovněž budou projednávány 
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návrhy zástupců ve Sněmu AV ČR ze strany VŠ. Členové Rady vysokých škol obdrželi před jedná-

ním Sněmu RVŠ obsáhlé rozbory, grafy a údaje týkající se zejména ekonomické problematiky, 

včetně rozboru spotřeby a cen elektřiny ve srovnání s léty 2021/2022 a na další roky.  

Ing. Galeová doplnila informace týkající se činnosti komise RVŠ pro umělecké vysoké školy. Pra-

covní komise pro umělecké vysoké školy RVŠ pořádá Diskusní sympozium UVŠ, které proběhne 

4.11.2022 v Praze v prostorách HAMU, tématem bude ukotvení uměleckého výzkumu realizovaného 

v rámci doktorského studia v akreditacích, vnitřních předpisech a vnitřních grantových soutěžích, 

umělecký výzkum na národní a mezinárodní úrovni /ELIA, SAR/ i sdílení zkušeností uměleckých 

vysokých škol a fakult s institucionální akreditací. Dále informovala o plánované účasti a podpoře 

členů pracovní skupiny UVŠ na dalším ze setkání v rámci NEB ve dnech 21. 10. – 22. 10. Akce 

Study trip 2022 - studijního programu, který v rámci českého předsednictví Evropské unie zorgani-

zoval kreativní hub KUMST se kromě evropských komisařů zúčastní i zástupci kreativního průmyslu 

města a kraje. 

  

7. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová se omluvila z dnešního zasedání AS, o aktivitách stu-
dentské komory AS VUT informovala místopředsedkyně SK AS VUT Ing. Rovenská.  

▪ Proběhla schůze SK AS VUT se zástupci fakultních SK AS, studentských spolků, týmů a organi-
zací. Členové SK sbírali podněty ke zlepšení vzájemné spolupráce. Další schůzka proběhne ve 
čtvrtek 13. 10. 2022.  

▪ Úspěšně proběhly akce organizované našimi studenty:  
- Dne 21. 9. 2022 – Hudba z FEKTu: koncerty studentských kapel, představení studentských 

spolků.  
- Dne 4. 10. 2022 – FASTfest: odpoledne s bohatým hudebním programem.  
- Dne 4. 10. 2022 – Hokejový souboj univerzit: VUT Cavaliers se v přátelské atmosféře utkali 

s HC MUNI ve Winning group aréně s rekordním počtem návštěvníků 7 700. Hokejový zápas 
vyhrálo HC MUNI 5:2, VUT si odneslo výhru ze souboje tribun. Tento zápas z březnového 
termínu byl konferencí Sport Alive zvolen akcí s nejlepším fanouškovským zážitkem v ČR.  

- Dne 7. 10. 2022 – Konference akademických senátorek a senátorů: celorepublikové setkání 
studentských reprezentací na FEKT VUT. Tématy konference byly zejména novela ZVŠ, za-
jišťování kvality na VŠ v ČR a zahraničí, zapojení studentů do hodnotících procesů na VŠ, či 
předávání znalostí mezi novými senátory. K hostům konference patřili rektor VUT, Bálint Lo-
vász ze Slovenské akreditační agentury pro VŠ, Jiří Nantl jako zástupce Evropského registru 
agentur zajišťujících kvalitu na VŠ a Robert Plaga, předseda Rady NAÚ. Konference měla 
pozitivní odezvu, s výstupy dále pracujeme a budeme na nich stavět i další aktivity jak SK 
RVŠ, tak i SK AS VUT.  

▪ SK AS VUT pomohla se zabezpečením prodeje a přispěla do charitativní sbírky Koláč pro hospic 
Diecézní charity Brno.  

Rektor Janíček doplnil, že je dobré naslouchat názorům studentů, které jsou velmi podnětné. Kon-
ference akademických senátorek a senátorů byla velmi dobře zorganizovaná a její obsah byl velmi 
vyvážený. Studentům patří velké poděkování.  

 
 
8. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Konsolidovaný rozpočet VUT na rok 2022 a Střednědobý výhled VUT na r. 2023–2024 
 
Z pověření rektora Janíčka předložil kancléř Gregorek e-mailem dne 19. 9. 2022 návrh Konsolido-
vaného rozpočtu VUT na rok 2022 a Střednědobý výhled VUT na r. 2023–2024 s komentářem – 
rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT, uložen na Sharepointu AS VUT.  
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Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání AS sdělil, že ekonomická komise AS 
VUT tento návrh projednala na svém zasedání konaném dne 27. 9. 2022 za účasti rektora Janíčka 
a kvestorky Němcové, na tomto jednání proběhla krátká diskuse, po které EK přijala níže uvedené 
doporučující usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 27. 9. 2022: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje návrh Konsolidovaného Rozpočtu VUT v Brně na rok 2022 a Střed-
nědobého výhledu pro následující roky 2023 a 2024 Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček konstatoval, že předložený návrh zatím nesplňuje čtyřtýdenní před-
kládací lhůtu a vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu nějaké připomínky 
a zda o něm chtějí hlasovat na dnešním zasedání. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzne-
seny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedených dvou usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Konsolidovaného Rozpočtu VUT v Brně na rok 2022 a Střednědobého 
výhledu pro následující roky 2023 a 2024.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č.  5: 
Akademický senát VUT se schvaluje Konsolidovaný Rozpočet VUT v Brně na rok 2022 a Středně-
dobý výhled pro následující roky 2023 a 2024.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

 Další ekonomické záležitosti 
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela informoval o jednání EK AS VUT konaném dne 27. 9. 2022. 
Na programu jednání EK, které se konalo za účasti rektora Janíčka a kvestorky Němcové, byly 
zejména Konsolidovaný rozpočet a střednědobý výhled a informace týkající se přípravy Pravidel 
rozpočtu VUT v Brně na r. 2022, které přednesla kvestorka Němcová, její informace doplnil rektor 
Janíček. Dále byly na programu jednání EK tyto body:  

Ceny energií – Vývoj 2019–2023: Kvestorka Němcová přednesla nové informace ke své prezentaci 
přednesené na zasedání AS VUT dne 13. 9. 2022. Dokument byl uložen na Sharepointu, na EK se 
uskutečnila diskuse.  
Informace z jednání Stavební komise VUT konané dne 21. 9. 2022: – informace kvestorky Němcové. 

Příští jednání EK AS VUT se bude konat v úterý 18. 10. 2022 v rozsahu 1–2 hod., po skončení 
kolegia rektora, od10:30 hodin.  
 
 

9. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Řád výběrových řízení VUT – nové znění 
 
Návrh nového znění Řádu výběrových řízení VUT předložil kancléř Gregorek z pověření rektora Ja-
níčka e-mailem dne 6. 9. 2022 ve večerních hodinách, členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 7. 9. 
2022. Návrh obsahuje tyto dokumenty: čistopis předpisu, řád s vyznačenými úpravami a samostatný 
soubor vypořádání připomínek, které byly doručeny z F/S a vypořádány kvestorkou Němcovou, resp. 
příslušnými odbory. Kancléř Gregorek přednesl na minulém zasedání AS VUT k předloženému ná-
vrhu krátký komentář.  

LK AS VUT projednávala předložený návrh per rollam. K předloženému návrh vznesl formální při-
pomínky člen LK AS prof. Vala e-mailem dne 3. 10. 2022 – zaslány e-mailem kancléři Gregorkovi. 

Připomínky prof. Valy k Řádu výběrových řízení VUT: 
V čl. 4, odst. 5, by bylo logické „jejich pracovní místa“. 
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V čl. 4, odst. 8, patří „z jiných důvodů“. 
V čl. 5, odst. 3, za „zaměstnanců“ chybí čárka. 
V čl. 7, odst. 1, je v c) typograficky podivná závorka na konci řádku (asi je za ní nadbytečná mezera), na konci 
e) chybí čárka, zato na konci f) jsou čárky dvě. 
V čl. 9, odst. 1, se vyžaduje „genderová neutrálnost komise“, načež se to zpochybňuje „je-li to … možné“: 
zůstane to tak zřejmě v praxi jen deklarativní.  
V čl. 11, odst. 2, jsou na konci dvě tečky. 
V čl. 14, odst. 1, chybí závěrečná tečka. 
V čl. 18, odst. 3, nemá komise určenu žádnou lhůtu, dokdy má „zhodnocení…“ poskytnout. Totéž se týká 
dalších rozhodnutí vyhlašovatele i komise. Zřejmě je to úmysl předkladatele; dalo by se to nicméně i zneužít 
prodlužováním jednotlivých kroků ad absurdum. 

Dne 7. 10. 2022 zaslal kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka upravený návrh – v režimu změn 
i v čistopise Řád výběrových řízení VUT po zapracování došlých připomínek. Jedná se o reakci na 
připomínky dr. Krečmera komunikované s rektorem Janíčkem, současně formální připomínky prof. 
Valy a rovněž reakce na doporučení MŠMT konané v rámci „před-registrační“ konzultace. Členům 
AS VUT rozeslala upravený návrh e-mailem dne 8. 10. 2022 (dokumenty uloženy na Sharepointu 
AS VUT). Ing. Krečmer na dnešním zasedání požádal o drobnou změnu ve formulaci upraveného 
článku – z „vědecko-výzkumného pracovníka“ na „výzkumného pracovníka“.  

Předsedkyně LK Mgr. Musilová se obrátila s dotazem týkajícím se výše uvedených připomínek na 
prof. Valu, který konstatoval: „Na doplnění lhůty netrvám. Ostatní připomínky lze považovat za jazykové 

korekce“. Dle sdělení předsedkyně LK Mgr. Musilové jiné připomínky LK neobdržela a neobdržela 
negativní stanovisko k hlasování per rollam. Dále ve svém e-mailu ze dne 10. 10. 2022 seznámila 
předsedu AS VUT Hanáčka a členy LK AS VUT s výsledkem hlasování per rollam. 

Usnesení LK AS VUT č. 1 ze dne 10. 10. 2022: 
Legislativní komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT schválení Řádu výběrových 
řízení VUT. 
Hlasování: pro – 8 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Mgr. Musilová ve svém e-mailu ze dne 10. 10. 2022 zdůraznila, že hlasování členů LK AS VUT 
probíhalo od pátku 7. 10. 2022 dopoledne, kdy nebylo rozesláno poslední znění Řádu výběrových 
řízení na VUT a Dodatku č. 5 Organizačního řádu Rektorátu. Domnívá se však, že vzhledem k cha-
rakteru posledních úprav v těchto dokumentech (viz e-maily od kancléře Gregorka rozeslané tajem-
nicí AS J. Cardovou) lze hlasování LK vztáhnout i na tato poslední upravená znění. Pokud jde 
o Etický kodex, pak vznesl připomínky pouze Právní odbor Re a FEKT (zprostředkováno doc. 
Steinbauerem), proto navrhla dikci usnesení č. 2 tak, jak zní. O jiných připomínkách (byly-li vzne-
seny) není ničeho známo. 

Rektor Janíček na dnešním zasedání AS sdělil krátký komentář, v němž zdůraznil požadavek HR 
Award na některé úpravy Řádu výběrových řízení VUT. Tento předpis bude ještě dále upravován, 
některé kategorie, které nejsou ještě podchyceny, budou postupně doplněny. 

Předseda AS doc. Hanáček následně vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému ná-
vrhu Řádu výběrových řízení VUT ještě nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly 
vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Řádu výběrových řízení VUT – verzi rozeslanou čle-
nům AS VUT e-mailem dne 8. 10. 2022, s upřesněním v čl. 4 odst. 9, kde se doplňuje „… takového 
výzkumného pracovního místa studentem doktorského studijního programu.“  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
 

 Etický kodex VUT – nové znění 
 
Návrh nového znění Etického kodexu VUT předložil kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka e-
mailem dne 6. 9. 2022 ve večerních hodinách (rozeslány členům AS VUT e-mailem dne 7. 9. 2022). 
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Návrh obsahuje čistopis (ver04), vypořádání připomínek z F/S (ver03). 

Legislativní komise AS VUT projednala předložený návrh Etického kodexu VUT per rollam. Před-
sedkyně LK Mgr. Musilová požádala o vyjádření vedoucího PrO Rektorátu Mgr. Sobotku, který na 
její dotaz odpověděl následovně: 

„Vážená paní předsedkyně, dovoluji si zaslat požadované. Kolega zpracoval zásadní body formou komentářů 
k textu. Bohužel, s tímto dokumentem máme problém s ohledem na jeho (ne)vymezení. Pokud by se mělo 
jednat o „obecný etický kodex" jako etalon morálky univerzity, pak by snad bylo i akceptovatelné. Potíž je 
v tom, že dokument ve svém textu má ambici „být závazný" a doplňovat zákon a naše normy o další povinnosti 
zaměstnanců. Pokud by tomu tak skutečně mělo být, pak jak patrno z komentářů, jsou některé formulace 
problematické, neb ukládají větší míru povinností zaměstnancům, než stanoví zákoník práce. Současně by 
pak text takto nešel použít pro studenty, ani účastníky CŽV, neboť z povahy věci je jejich vztah k univerzitě 
prostě jiný než u zaměstnanců. S pozdravem Josef Sobotka“. 

Připomínky PrO Rektorátu byly zaslány členům AS VUT e-mailem dne 5. 10. 2022. Člen LK AS VUT 
prof. Vala vznesl e-mailem dne 5. 10. 2022 formální připomínku týkající se typografického sjedno-
cení. Další připomínky zaslal člen LK AS VUT doc. Steinbauer, který shrnul připomínky z FEKT a ty 
uložil na Sharepointu AS VUT (viz e-mail ze dne 5. 10. 2022).  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová k výše uvedenému sdělení Mgr. Sobotky konstatovala, že 
dle jejího názoru jde o zásadní výhrady a dokument by měl být přepracován (viz e-mail ze dne 5. 10. 
2022). Vyjádření a připomínky k Etickému kodexu VUT byly postoupeny předkladateli. Dle dalších 
informací, které Mgr. Musilová obdržela, dojde k úpravě návrhu nového znění Etického kodexu VUT. 
V této souvislosti konstatovala, že VUT má k dispozici platný Etický kodex VUT, nově předložený 
dokument jej měl nahradit. I když dojde k projednání nového Etického kodexu VUT v AS VUT až 
v listopadu (po zapracování připomínek PrO Rektorátu a dalších připomínek zaslaných členy LK), je 
i tak neetické jednání postihnutelné dle stávajícího Etického kodexu VUT.  

Členové LK AS VUT na základě návrhu usnesení předsedkyně LK Mgr. Musilové hlasovali o dopo-
ručení k jeho schválení s následujícím výsledkem.  

Usnesení LK AS VUT č. 2 ze dne 10. 10. 2022: 
Legislativní komise AS VUT doporučuje úpravu Etického kodexu VUT v intencích připomínek vzne-
sených Právním odborem Rektorátu VUT a členy LK AS VUT. 
Hlasování: pro – 6 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  

Rektor Janíček na dnešním zasedání AS sdělil, že návrh stahuje z programu jednání AS VUT, i když 
dle jeho názoru ne všechny připomínky PrO Re jsou zcela relevantní. Návrh ale bude ještě dále 
upraven a poté předložen AS VUT ke schválení na dalším zasedání. Členové AS VUT vzali výše 
uvedené skutečnosti na vědomí s tím, že upravený návrh bude po zapracování připomínek předkla-
datelem projednán na dalším zasedání AS VUT.   
 

 Návrh na rozšíření Etické komise VUT 
 
Současně s návrhem nového znění Etického kodexu VUT rektor Janíček přistoupil k rozšíření Etické 
komise VUT, a to o tyto další osoby: Ing. Katarína Rovenská, Ing. Jan Zahrádka a Ing. Bohdana 
Šlégrová. Návrhy na rozšíření Etické komise VUT obdrželi členové AS VUT e-mailem dne 7. 9. 2022.  

Vzhledem ke stažení návrhu nového znění Etického kodexu VUT z programu jednání sdělil rektor 
Janíček, že projednání tohoto návrhu také přesouvá na příští zasedání AS VUT.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil svoji připomínku / dotaz: V současném platném znění 
Etického kodexu VUT je uvedeno v Článku VII Etická komise, v odst. 2., že „Komise má 5 členů, 
které po projednání v AS VUT jmenuje rektor“. V návrhu nového znění není uvedeno, že členy ko-
mise jmenuje rektor „po projednání v AS VUT“. Dle názoru RNDr. Popely by mělo být původní usta-
novení explicitně zachováno. Kancléř Gregorek sdělil, že není problém toto ustanovení do předpisu 
vrátit. 

Členové AS VUT vzali výše uvedené skutečnosti na vědomí s tím, že návrh bude projednán na 
příštím zasedání AS VUT současně s předložením upraveného návrhu Etického kodexu VUT.    
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 Dodatek č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu 

 
Návrh Dodatku č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT předložil kancléř Gregorek z pověření 
rektora Janíčka e-mailem dne 9. 9. 2022 – rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT (uložen 
na Sharepointu). Tento dodatek je realizací další etapy avizovaných organizačních změn na Rekto-
rátu VUT. Současně je pro přehlednost přiloženo úplné znění Organizačního řádu Rektorátu (ba-
revně) s vyznačenými změnami, rovněž úplné znění OŘ Rektorátu v čistopise.  

Předložený návrh byl projednán legislativní komisí AS VUT per rollam, LK přijala níže uvedené usne-
sení.    

Usnesení LK AS VUT č. 3 ze dne 10. 10. 2022: 
Legislativní komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT schválení Dodatku č. 5 Orga-
nizačního řádu Rektorátu VUT. 
Hlasování: pro – 8 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Dne 7. 10. 2022 zaslal kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka upravený návrh Dodatku č. 5 
k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT a současně úplné znění předpisu se zapracováním připo-
mínky člena LK AS VUT doc. Steinbauera, který navrhoval aktualizaci čl. 39 odst. 1 se záměrem, 
aby byla zajištěna implementace změn vyplývajících z dodatku v IS VUT. V návaznosti na tuto 
úpravu byl upraven současně i čl. 40 odst. 1, pokud se týká odpovědnosti za vnitřní normy VUT po 
provedení změn. Upravený návrh byl rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 8. 10. 2022 
(dokumenty uloženy na Sharepointu AS VUT).  

Rektor Janíček na dnešním zasedání AS sdělil, že se jedná o poslední dodatek k Organizačnímu 
řádu Rektorátu, který povede k redukci organizačních jednotek na Rektorátě, na jejímž základě by 
mělo dojít k racionalizaci činností. Jde zejména o spojení útvarů s úpravou personálních záležitostí 
týkajících se nastavení služeb pro fakulty. Tyto změny budou poté promítnuty do Organizačního 
řádu VUT, předložení upraveného znění lze předpokládat nejpozději v prosinci t. r. tak, aby mohlo 
být projednáno / schváleno v AS VUT v lednu r. 2023.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k do-
datku nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hla-
sování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT – verzi roze-
slanou členům AS VUT dne 8. 10. 2022.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

10. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

 Návrhy na nominaci dvou nových členů Vědecké rady VUT 
 
Z pověření rektora Janíčka předložil prorektor Weiter e-mailem dne 3. 10. 2022 dva návrhy na no-
minaci dvou nových členů Vědecké rady VUT – rozeslány bezprostředně všem členům AS VUT 
a uloženy na Sharepointu:  

- prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., děkan Přírodovědecké fakulty MU 
- prof. Ing. Alena Kocmanová, Ph.D., akademická pracovnice Fakulty podnikatelské VUT. 

K návrhu byly přiloženy CV nominovaných pracovníků. 

Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělil, že KTČ AS VUT nemá k tomuto návrhu žádné připo-
mínky, a proto doporučuje AS VUT návrh ke schválení.  
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Předseda AS doc. Hanáček na dnešním zasedání konstatoval, že návrhy nesplňují čtyřtýdenní před-
kládací lhůtu a vznesl dotaz, zda o nich chtějí členové AS hlasovat již na dnešním zasedání. Po 
krátké diskusi členové AS hlasovali o schválení níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhů na nominaci dvou nových členů Vědecké rady VUT: 

- prof. Mgr. Tomáše Kašparovského, Ph.D., děkana Přírodovědecké fakulty MU a  
- prof. Ing. Aleny Kocmanové, Ph.D., akademické pracovnice Fakulty podnikatelské VUT. 

Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 9: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT schvaluje nominaci prof. Mgr. Tomáše Kašparovského, Ph.D., děkana Pří-
rodovědecké fakulty MU, do Vědecké rady VUT.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Návrh usnesení AS č. 10: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT schvaluje nominaci prof. Ing. Aleny Kocmanové, Ph.D., akademické pracov-
nice Fakulty podnikatelské VUT, do Vědecké rady VUT: 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

11. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že v oblasti pedagogiky není aktuálně nic k projednání.  
  
 

12. RŮZNÉ   
 
Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT nějaké nové informace do bodu 
Různé, členové AS VUT konstatovali, že žádné nové informace nemají.  

Na závěr doc. Hanáček poděkoval členům AS VUT a členům vedení VUT za účast na dnešním 
zasedání a ukončil jednání.  
 
 

   

 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 9/2022 DNE 11. 10. 2022 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 8/2022 ze dne 13. 9. 2022.  
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Konsolidovaného Rozpočtu VUT v Brně na rok 2022 a Střednědobého 
výhledu pro následující roky 2023 a 2024.  
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UAS 5 
Akademický senát VUT se schvaluje Konsolidovaný Rozpočet VUT v Brně na rok 2022 a Středně-
dobý výhled pro následující roky 2023 a 2024.  
 

UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Řádu výběrových řízení VUT – verzi rozeslanou čle-
nům AS VUT e-mailem dne 8. 10. 2022, s upřesněním v čl. 4 odst. 9, kde se doplňuje „… takového 
výzkumného pracovního místa studentem doktorského studijního programu.“  
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT – verzi roze-
slanou členům AS VUT dne 8. 10. 2022.  
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhů na nominaci dvou nových členů Vědecké rady VUT: 

- prof. Mgr. Tomáše Kašparovského, Ph.D., děkana Přírodovědecké fakulty MU a  
- prof. Ing. Aleny Kocmanové, Ph.D., akademické pracovnice Fakulty podnikatelské VUT. 

 
UAS 9 TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT schvaluje nominaci prof. Mgr. Tomáše Kašparovského, Ph.D., děkana Pří-
rodovědecké fakulty MU, do Vědecké rady VUT.  
 
UAS 10 TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT schvaluje nominaci prof. Ing. Aleny Kocmanové, Ph.D., akademické pracov-
nice Fakulty podnikatelské VUT, do Vědecké rady VUT. 
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 8. 11. 2022 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 
Zapsala: Jarmila Cardová 


